
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Rady školy pri Základnej škole Turany  konanej dňa 17. 8. 2023 

v priestoroch Základnej školy v Turanoch 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnení: Mgr. Sasko, Mgr. Kričko, Mgr. Vajdová 

Program:  

1. Otvorenie 

2. Prerokovanie školského vzdelávacieho programu 

3. Prerokovanie školského poriadku 

4. Rôzne 

5. Záver 

 

1. Otvorenie  

     Predseda rady školy otvoril zasadnutie a privítal prítomných členov.  Ospravedlnení zo 

zasadnutia Mgr. Sasko, Ing. Vajdová, Mgr. Kričko. Predseda konštatoval, že je prítomná 

nadpolovičná väčšina členov a rada školy je uznášaniaschopná. Osobitne privítal riaditeľa 

ZŠ Mgr. Antona Garaja.  

     Riaditeľ školy predložil rozhodnutie, podľa ktorého je od 01.09.2023 syn p. Mišutovej 

prijatý do ZŠ Hurbanova, Martin, členka rady školy Mgr. Mišutová, zvolená za zástupcov 

rodičov, je členom rady školy len do 31.8. a tým pádom jej mandát zaniká. Bude potrebné 

prostredníctvom zriaďovateľa zabezpečiť doplňujúce voľby. 

Materiály  - ŠKVP a Školský poriadok boli predsedovi zo strany riaditeľa školy zaslané 

koncom júla, nakoľko riaditeľ školy čerpal do 15.augusta dovolenku a predseda chcel 

prítomnosť  riaditeľa školy na tomto zasadnutí, predseda  zvolaj zasadnutie  v dnešný deň.    

2. Prerokovanie školského vzdelávacieho programu 

Zmena oproti minuloročnej správe  –  aktualizácia k trom vyučovacím hodinám telesnej 

a športovej výchovy v každom ročníku. Prepočet vyučovacieho času na 45 minútové 

hodiny – Revidovanie. 

Rozvojové ciele - systém monitorovania bol dosiahnutý, výsledky všetkých rozvojových 

cieľov budú v správe o výchove a vzdelávaní.  

Učebný plán – na základe pripomienok rodičov z iniciatívy členov RŠ a rodičovského 

združenia žiaci šiestej triedy vypracovali dotazník o možnosti zvoliť si v siedmej triede 

voliteľný predmet, ktorý sa bude vyučovať. V dotazníku  3 predmety - cudzí jazyk 

a ostatné predmety z ktorých si mohli vybrať.  Žiaci si vybrali cudzí jazyk 20 detí, 

následne z toho 17 detí nemecký jazyk, 11 detí Ruský jazyk. Ostatné vytvorené predmety 3 

deti. Učebný plán bol pedagogickou radou schválený (18 členov bolo za učebný plán, 6 

proti, 3 sa zdržali). Učebný plná bude zverejnený na webstránke.  

Členovia rady školy návrh Školského vzdelávacie programu prerokovali a schválili 

všetkými prítomnými členmi rady školy, za 7 proti 0, zdržalo sa 0 členov. 



3. Prerokovanie školského poriadku. 

Dodatok školského poriadku bol prerokovaný v pedagogickej rade avšak nebolo prerokované 

v rade školy (zápis školskej inšpekcie). 

Školská inšpekcia, okrem iného, hodnotila troch konkrétnych problematických žiakov. Do 

školského poriadku sa zakomponujú vzťahy – medzi žiakmi, vzťah žiak a pedagóg, vzťah 

medzi žiakmi a ďalšími zamestnancami školy. Riaditeľ školy predniesol a vysvetlil návrh 

nového školského poriadku, diskusia medzi členmi Rady školy. 

Pri problematických žiakoch je spolupráca s rodičom nulová. V štáte neexistuje inštitúcia, 

ktorá by škole pomohla pri riešení problémov žiakov, keď komunikácia  s rodičmi zlyháva.  

Vo veľkej miere sa rieši zákaz používania mobilného telefónu a aj iných digitálnych 

prehrávacích a nahrávacích zariadení počas vyučovania, prestávok, pobytu v ŠJ a ŠKD – 

zakomponované do Školského poriadku bod 12 Povinnosti žiakov. Každá prijatá 

sťažnosť sa musí prerokovať. Vzťah žiak -  učiteľ. 

Členovia rady školy schválili nový školský poriadok, v ktorom sú zakomponované 

povinnosti rodiča. Riaditeľ školy zabezpečí poslanie nového školského poriadku rodičom 

na edupage.  

Členovia rady škola prerokovali návrh školského poriadku a jednohlasne návrh schválili, 

za 7,proti 0, zdržalo sa 0.  

4. Rôzne 

p. Štetková dotaz na informácie o Šikanovaní v škole, diskusia, stanovisko p. riaditeľa – 

nie pri všetkých podnetoch na šikanovanie sa v skutočnosti jedná o šikanu. Vo väčšine 

prípadov sa jedná o konflikt. V prípade problému sa podá oficiálna sťažnosť. Rodič 

oznámi triednemu učiteľovi. Kvalifikovaní zamestnanci určia, či sa jedná o šikanu. Ak sa 

táto potvrdí, musí sa riešiť. Sú prizvaní rodičia, je vyhotovená zápisnica z jednania 

a záver riešenia. Škola a následne ŠŠI dala vypracovať žiakom dotazník, z ktorého cez 

30% žiakov vníma, že je na škole šikana. Riaditeľ školy ešte pred výkonom štátnej 

školskej inšpekcie dal vypracovať žiakov dotazník, v ktorom nebolo žiakmi potvrdené, že 

došlo ku konfliktu viac ako 1x (jeden z príznakov šikany). Škola má určených viacerých 

pracovníkov na prevenciu proti šikane. Riaditeľ kladne hodnotil danie dotazníku 

v predstihu pred ŠŠI. 

p. Mišutová  predložila všetkým prítomným členom rady školy zápisnicu zo zasadnutia 

triednych dôverníkov, zo dňa 9.5.2023. Pán riaditeľ a členovia rady školy postupne 

prerokovali všetky postrehy a požiadavky rodičov školy. Obsiahla a konštruktívna 

diskusia ohľadom športových tried na škole. Na športovú triedu je vyšší normatív a žiaci  

v športových triedach majú o 2 hodiny telesnej navyše oproti ostatným žiakom, buď nultú 

hodinu, alebo poslednú. Žiaci športových tried nie sú  čo sa  týka hodnotenia iných 

predmetov nijako uprednostňovaný. Veľmi podrobne problematiku športových tried 

vysvetlil  p. Klučiarovský,  

- Heyného metóda vyučovania – kladné hodnotenie výučby touto metódou 

- kto je výchovný poradca na škole, zriadenie schránky prianí a sťažností 

- dotaz ohľadom webovej sgtránky školy – riaditeľ webová stránka našej školy je 

hodnotená ako jedna z najlepších najtransparentnejších 



- podnet na požiadavku zvýšenia výučby AJ a prečo neučí viac p. Hrnčiarová – výučba 

AJ je dostatočná, úroveň je vysoká a učitelia AJ na škole sú kvalifikovaný, p. Hrnčiarová 

učí na škole maximum toho čo môže vzhľadom na jej iné úväzky. 

- podnet na výučbu predmetu sexuálna výchova – v tejto oblasti sú dostatočné aktivity 

- problematika drog a psychotropných látok – problematika riešená aj na Mestskom 

zastupiteľstve, aj na predchádzajúcej RŠ – v rámci možností sa rieši, prebehla obsiahla 

diskusia, každú školu má na starosti 1 policajt  našu školu má policajtka. 

- požiadavka na špeciálnu pedagogičku – táto problematika riešená pri prerokovaní 

ŠKVP, problém so špeciálnemu pedagógmi na Slovernsku 

- viacerý rodičia sa  sťažovali že chýbajú ústne odpovede žiakov – ŠŠI odporúča hodnotiť 

žiaka aj formatívne, každý žiak musí v hodnotenom polroku mať  min. 2 hodnotenia, inak 

nemôže byť klasifikovaný,  celkovo je u žiakov problém s vyjadrovaním sa pred  

tabuľou, prihliada sa na charaktere jednotlivých žiakov. 

- požiadavky a dopyty ohľadom rekonštrukcie školskej jedálne,  školského areálu, 

parkovania v škole -  predseda informoval o zásadnom problému  nevysporiadaných 

pozemkov, informácia z Mestského zastupiteľstva  vo veci riešenia nájomných zmlúv  zo 

45 oslovených a zaslaných návrhov nájomných zmlúv sa  vrátilo len 5 podpísaných,  

proces sa  naďalej rieši. 

Naďalej ostáva problém ohľadom asistenta učiteľa. Na základe CPPP požiadavka je na 

11,8  asistenta učiteľa. Zo štátu je priznaný úväzok 0,5. Z projektu na škole pracujú 3 

asistenti, školský špeciálny pedagóg a špeciálny logopéd.  

5. Záver 

Predseda rady školy poďakoval prítomným za účasť a ukončila zasadnutie rady školy. 

 

 

V Turanoch, 22.8.2023 

Zapísala: Bačeová      Roman Maťko 

        Predseda Rady školy 

 

 

 

 


